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PROTOKÓŁ NR 5/2025 

POSIEDZENIE KOMISJI OCHRONY ŚRODOWISKA, ROZWOJU I GOSPODARKI   

Z DNIA 10 MARCA 2025 R. 

 

W posiedzeniu udział wzięła: Komisja Ochrony Środowiska, Rozwoju i Gospodarki 

Posiedzeniu przewodniczył Pan Michał Chwaliszewski – Przewodniczący Komisji Ochrony 

Środowiska, Rozwoju i Gospodarki 

Protokolantka – Ewelina Masztalerz 

Liczba obecnych radnych: 5/5 

Załączniki: lista obecności, prezentacja multimedialna firmy 

Zaproszeni goście: Pan Radosław Sobecki – Wójt Gminy Krzemieniewo, Pani Joanna Nowacka – 

Zastępca Wójta Gminy Krzemieniewo, Pani Maria Ryczkowska – inspektor ds. planowania 

przestrzennego, Pan Mirosław Krysztofiak – Przewodniczący Rady Gminy Krzemieniewo 

przedstawiciele firmy Sevivon sp. z o.o. w osobach: Pan Krzysztof Bigus, Pani Marta Wermińska – 

Miotk, Pan Maciej Wantke. 

 

Dnia 10 marca 2025 r. o godzinie 13:00, w Urzędzie Gminy Krzemieniewo, odbyło się posiedzenie 

Komisji Ochrony Środowiska, Rozwoju i Gospodarki w sprawie omówienia powstawania ferm 

wiatrowych na terenie gminy Krzemieniewo. W spotkaniu uczestniczyli wszyscy członkowie komisji, 

zaproszeni goście oraz protokolantka. 

Przewodniczący posiedzenia Pan Michał Chwaliszewski zaproponował następujący porządek 

posiedzenia: 

1. Otwarcie posiedzenia oraz powitanie radnych i gości. 

2. Omówienie powstawania ferm wiatrowych na terenie gminy Krzemieniewo.  

3. Wolne wnioski i głosy. 

4. Zakończenie.  

Ad 1. Otwarcie posiedzenia oraz powitanie radnych i gości  

Pan Michał Chwaliszewski - Przewodniczący posiedzenia, otworzył spotkanie witając wszystkich 

zgromadzonych. Obecni byli wszyscy członkowie komisji oraz zaproszeni goście (lista obecności 

stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu). Po przywitaniu wszystkich i podpisaniu listy 

obecności, Przewodniczący posiedzenia przeszedł do kolejnego punktu obrad. 

Ad 2. Omówienie powstawania ferm wiatrowych na terenie gminy Krzemieniewo. 

Przewodniczący oddał głos Wójtowi. Wójt wprowadził Radnych w plany firmy Sevivon sp. z o.o. 

omawiając założenia. Następie głos zabrał Pan Maciej Wantke – przedstawiciel firmy Sevivon  

sp. z o.o., który wyświetlił prezentację multimedialną i rozpoczął od omówienia struktury firmy oraz 

przedstawienia zespołu. W dalszej części skupił się na zrealizowanych inwestycjach na terenie kraju jak 
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i świata. Poinformował zgromadzonych, iż firma Sevivon sp. z o.o. wykonuje inwestycję kompleksowo, 

czyli od momentu rozmów z potencjalnymi partnerami po rozbiórkę turbin. Skupił się także na 

przedstawieniu wykorzystywanej technologii jak również zmianach w przepisach i kwestii budowy 

samych turbin. Przedstawione zostały także aspekty środowiskowe, które nie kolidują z krajobrazem. 

Radni zostali zapoznani z analizą porównawczą stanu obecnego i stanu przed zmianą przepisów. 

Wszelkie kwestie techniczne budowy turbin wiatrowych zostały szczegółowo przedstawione  

i przeanalizowane zgodnie z przestawioną prezentacją multimedialną. Zapewniono radnych,  

że wykorzystywany materiał do budowy turbin wiatrowych jest nowy. Skupiono się na szczegółach 

technicznych tj. od planistycznej analizy terenu po samą budową turbin wiatrowych. Kolejno 

przedstawiono proponowany obszar zagospodarowania dla Gminy Krzemieniewo i etapy procedury 

planistycznej. Przeanalizowano także potencjalne wpływy do budżetu gminy. Radny Michał 

Chwaliszewski wyraził obawę, że w przypadku postawienia turbiny wiatrowej nie będzie możliwości 

zabudowy mieszkaniowej. Wójt wraz z Panem Maciejem Wantke wyjaśnili, że turbiny wiatrowe 

stawiane są na gruntach, na których nie ma zabudowy mieszkaniowej. Dodatkowo, Wójt we 

wcześniejszych rozmowach z inwestorem nakazał szukania takich terenów, które będą w dalekiej 

odległości od działek budowlanych. Wskazane miejsca obejmują tereny nie przeznczone do zabudowy 

mieszkaniowej. Wójt dodał, że gruntów przeznaczonych pod zabudowę mieszkaniową na terenie gminy 

nie brakuje. Radny Michał Chwaliszewski wyraził także obawę związaną z demontażem turbiny  

w przypadku ogłoszenia upadłości przez Inwestora. Pan Maciej wyjaśnił konstrukcję umowy zawieranej 

z potencjalnym mieszkańcem i wyjaśnił, że demontaż leży po stronie inwestora, a jednocześnie 

zagwarantowana jest gwarancja bankowa, która pozwoli na sfinansowanie demontażu turbiny. Radny 

Michał Michalski poprosił o przedstawienie kwestii repoweringu. Pan Maciej Wantke wyjaśnił,  

że elementy z turbin wiatrowych zostają w głównej mierze przerabiane, beton usuwany na głębokości 

3-5 m. a gleba zostaje przywrócona do pierwotnego stanu. Radny Przemysław Klupsch zapytał,  

czy potencjalni rolnicy podpisali umowy. Wójt odpowiedział, że tak. Ponieważ więcej uwag i pytań nie 

wniesiono, a temat został wyczerpany, Przewodniczący przeszedł do kolejnego punktu posiedzenia.  

Ad 3. Wolne wnioski i głosy. 

Nikt z obecnych nie zabrał głosu. 

Ad 4. Zakończenie. 

Posiedzenie Komisji zostało w pełni zrealizowane, podziękowano zaproszonym gościom za udzielane 

odpowiedzi oraz uczestnictwo w posiedzeniu. W związku z powyższym Przewodniczący zakończył 

posiedzenie Komisji.  

Posiedzenie zakończyło się o godzinie: 15:15 

Na tym protokół zakończono. 

PRZEWODNICZĄCY POSIEDZENIA:  PROTOKOLANTKA: 
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Michalski Michał     Andrzej Banaszak  

………………………………..    ……………………………….. 

(Członek komisji)     (członek komisji) 

Mirosław Wasiółka     Klupsch Przemysław     

………………………………..     ………………………………..      

(członek komisji),      (członek komisji) 

 

 

 

 

 


